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Pracovný materiál Kancelárie Rady na zasadnutie Rady dňa 3. 7. 2024 

 
Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 
Monitoring č.: 0004/M/2024 
Programová služba: Jednotka 
Vysielateľ: Rozhlas a televízia Slovenska 
Číslo autorizácie vysielania: AT/22 
 
Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 
 
Návrh uznesenia: 
Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 
písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“)                                     
v senáte 1 zloženom z predsedníčky senátu doc. PhDr. Anikó Dušíkovej, CSc. a členov senátu Ivana 
Bindasa a PhDr. Marty Danielovej po prerokovaní správy č. 0004/M/2024 o kontrole dodržiavania 
povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. skonštatovala, že v monitorovanom vysielaní programovej 
služby Jednotka vysielateľa Rozhlas a televízia Slovenska zo dňa 4. 4. 2024 nebolo zistené porušenie 
zákona č. 264/2022 Z. z. 
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Monitoring programovej služby Jednotka zo dňa 4. 4. 2024 bol realizovaný na základe podozrenia 
z možného porušenia ustanovenia § 20 ods. 4 písm. c) zákona č. 264/2022 Z. z. tým, že v čase 
volebného moratória pred druhým kolom prezidentských volieb boli v programe Správy RTVS 
odvysielané obrazové informácie, ktoré mohli byť v prospech jedného z kandidátov. 
 
 
PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 
Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“): 
 
§ 20 Všeobecné povinnosti vysielateľa 
(4) Vysielateľ je povinný 
c) zabezpečiť, aby programy a iné zložky programovej služby vysielané v rámci volebnej kampane boli 
v súlade s osobitným predpisom. 
 
§ 25 Prístup verejnosti k pluralitným, objektívnym a nestranným informáciám 
Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa tohto 
zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a objektívnosti                                      
a nestrannosti programov, je povinný 
b) zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej 
publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského 
charakteru. 
 
§ 110 Pôsobnosť regulátora 
(2) Do pôsobnosti regulátora v oblasti výkonu štátnej správy patrí aj 
b) dohliadať na dodržiavanie povinností podľa tohto zákona a podľa osobitného predpisu. 
 
Osobitný predpis – Zákon č. 181/2014 Z. z. o volebnej kampani 
 
§ 14 Zverejňovanie informácií o kandidujúcich subjektoch počas volebnej kampane 
(1) Zverejňovať informácie o kandidujúcich politických stranách, kandidujúcich koalíciách politických 
strán, kandidátoch na prezidenta a kandidátoch na funkcie do orgánov územnej samosprávy v ich 
prospech alebo neprospech v rozhlasovom vysielaní, v televíznom vysielaní, v rámci audiovizuálnej 
mediálnej služby na požiadanie, v periodických publikáciách, neperiodických publikáciách                                         
a v agentúrnom spravodajstve je 48 hodín predo dňom konania volieb a v deň konania volieb až do 
skončenia hlasovania zakázané. 
 
 
ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 
Dňa 4. 4. 2024 odvysielal vysielateľ RTVS na programovej službe Jednotka v rámci spravodajského 
bloku Správy RTVS príspevok s názvom Rezort obrany chce viac stíhačiek. Uvedený príspevok bol 
odvysielaný o cca 19:06 hod. 
 
Obsahom príspevku bolo, že ministerstvo obrany chce posilniť slovenské vzdušné sily nákupom štyroch 
ďalších stíhačiek F16. Slovensko má, podľa slov redaktora, objednaných štrnásť stíhačiek, z čoho prvé 
by mali na Slovensko prísť v lete. Podľa štátneho tajomníka ministerstva obrany tvorí jednu letku 
osemnásť stíhačiek. Bývalý minister obrany J. Naď sa vyjadril, že nákup stíhačiek bude stáť niekoľko 
100 miliónov, ktoré by sa dali využiť na iné účely. Spomína sa systém protivzdušnej obrany či bojové 
vrtuľníky. Štátny tajomník tvrdí, že pozemné systémy protivzdušnej obrany máme a spolu                                       
so stíhačkami by vytvárali takzvaný Air Policing. Redaktor dopĺňa, že Česká republika má tiež len štrnásť 
stíhačiek už dvadsať rokov a s nimi pomáha strážiť aj slovenský vzdušný priestor. Bezpečnostný analytik 
na záver príspevku dodáva, že nevidí problém mať o štyri stíhačky viac, avšak otázne budú náklady 
spojené s obstarávaním. 
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V rámci príspevku Rezort obrany chce viac stíhačiek sme nezaznamenali také nedostatky, ktoré by 
zakladali podozrenie pre možné porušenie ustanovenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. Priestor 
dostali relevantné zainteresované strany – na jednej strane boli predstavitelia vládnej koalície, ktorí 
prišli s návrhom nákupu ďalších stíhačiek v rámci bezpečnosti slovenského vzdušného priestoru, a na 
druhej strane bol bývalý minister obrany spolu s generálom vo výslužbe, ktorí hovorili o potrebe 
nákupu inej vojenskej techniky. V príspevku tiež odznel pohľad bývalého náčelníka Generálneho štábu 
Armády ČR, ktorý spomínal, že Česko má rovnaký počet stíhačiek ako bude mať Slovensko a na obranu 
vzdušného priestoru je to postačujúce. V príspevku sme nezaznamenali žiadne komentatívne prvky                
zo strany ich tvorcov. Moderátor a redaktor informovali o téme podľa našej mienky vecne a nezaujato. 
Téma bola podľa nášho názoru spracovaná nestranne a objektívne. 
 
Predmetný príspevok bol odvysielaný v čase volebného moratória pred druhým kolom prezidentských 
volieb, pričom príspevok svojím obsahom nebol tematicky spätý s prezidentskými voľbami. V rámci 
príspevku sme zaznamenali, že počas výpovedí štátneho tajomníka ministerstva obrany, Igora 
Melichera, s ním na zábere stál minister pre investície, regionálny rozvoj a informatizáciu Richard Raši, 
ktorý mal na saku pripnutý odznak s viditeľnými iniciálami „PP“. Takýto odznak sme spozorovali aj pri 
iných poslancoch strany Hlas-SD a sme toho názoru, že daný odznak vyjadruje podporu 
prezidentskému kandidátovi Petrovi Pellegrinimu.  
 
Odznak v konkrétnom príspevku odvysielanom v čase volebného moratória sa objavil celkovo dvakrát 
a bol viditeľný vo vysielaní spolu v trvaní cca 15 sekúnd. 
Prvýkrát sa odznak na saku R. Rašiho objavil v príspevku v čase cca 19:07:36 hod., ako naznačuje aj 
snímka zo záznamu: 
 

 
 
 
Následne je odznak viditeľný opäť neskôr počas príspevku a to konkrétne v čase cca 19:08:30, ktorý je 
tiež zachytený na snímke zo záznamu: 
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To, že odznak, ktorý je viditeľný na uvedených záberoch, zobrazuje logo prezidentskej kampane Petra 
Pellegriniho, dokazuje napr. oficiálna stránka kandidáta P. Pellegriniho1. Predmetné logo – dve 
písmená „P“ na červenom pozadí s trikolórou v pravom dolnom rohu, je viditeľné v ľavom hornom rohu 
nasledujúceho obrázku – print screenu stránky P. Pellegriniho:  
 

 
 
Na základe osobitného predpisu zákona č. 181/2014 Z. z. o volebnej kampani je 48 hodín predo dňom 
konania volieb zakázané zverejňovať informácie o kandidátoch na prezidenta v jeho prospech alebo 
neprospech. Kancelária Rady tiež vydala Usmernenie k vysielaniu počas volebnej kampane pre voľby 
prezidenta SR 20242, v ktorom explicitne hovorí, že volebné moratóriu je „v prípade konania druhého 
kola volieb v období od 4. 4. 2024 do 6. 4. 2024.“  

                                                 
1 https://www.peterpellegrini.sk/  
2 https://rpms.sk/sites/default/files/2024-02/Usmernenie_k_vysielaniu_po%c4%8das_volebnej_kampane.pdf  

https://www.peterpellegrini.sk/
https://rpms.sk/sites/default/files/2024-02/Usmernenie_k_vysielaniu_po%c4%8das_volebnej_kampane.pdf
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Domnievame sa, že vysielateľ mohol v čase volebného moratória zabezpečiť, aby sa predmetná 
informácia o logu prezidentského kandidáta na obrazovke nenachádzala (odznak na saku mohol byť 
napr. vyrastrovaný). Zo spôsobu spracovania témy príspevku však nebol nijako zrejmý úmysel 
vysielateľa propagovať prezidentského kandidáta P. Pellegriniho. Súvislosť medzi témou príspevku 
a osobou kandidáta Pellegriniho, resp. prezidentskými voľbami, nie je z príspevku podľa nás nijako 
zrejmá a preukázateľná (téma nákupu stíhačiek podľa našej vedomosti nie je súčasťou prezidentskej 
kampane). 
Na základe uvedeného sa domnievame, že odvysielanie takéhoto príspevku nezadáva dôvod na začatie 
správneho konanie vo veci možného porušenia § 20 ods. 4 písm. c) zákona č. 264/2022 Z. z. 
 

*    *    *  
 
ZÁVER: 
Na základe uvedených skutočností sa domnievame, že vysielateľ programovej služby Jednotka 
odvysielaním programu Správy RTVS zo dňa 4. 4. 2024 o 19:00 hod. neporušil § 20 ods. 4 písm. c) 
zákona č. 264/2022 Z. z. ani ustanovenie § 25 písm. b) uvedeného zákona. 
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 K bodu č. 41   
 

Prepis/popis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona 
č. 264/2022 Z. z. (monitoring č. 0004/M/2024) 
 
Monitorované vysielanie: Správy RTVS   
Deň vysielania: 4. 4. 2024       
Čas vysielania:  19:00:00 hod.      
 
Vysielanie bolo monitorované zo záznamu Rady.  
 
časový kód záznamu o cca:  
 
18:59:51 
-reklamný príspevok 
-začiatok relácie Správy RTVS – o cca 19:00:00 hod. 
-headliny: 

 R. Fico žiada disciplinárne konanie 
 75. výročie vzniku NATO 
 Lietajúce auto chcú vyrábať Číňania  

-príspevky: 

 Zákaz mobilov v školách má pravidlá 

 Premiér hrozí sudcom disciplinárkami 

 Rezort obrany chce viac stíhačiek (zač. príspevku o cca 19:06:53 hod.) 
Moderátor: „Ministerstvo obrany chce posilniť slovenské vzdušné sily. Letku stíhačiek F16 plánuje 
rozšíriť a nakúpiť ďalšie štyri stroje zo Spojených štátov. Názory analytikov na potrebu ďalších lietadiel 
sa rozchádzajú.“ 
Redaktor: „Štrnásť stíhačiek je objednaných od roku 2018, prvé dve až tri by mali na Slovensko priletieť 
už v lete. Ďalšie kusy nám americký výrobca dodá postupne. Ministerstvo obrany teraz naznačuje, že 
počty stíhačiek nemusia na ochranu nášho vzdušného priestoru stačiť. Hovorí preto o nákupe ďalších 
štyroch.“ 
Igor Melicher, štátny tajomník MO SR: „Jedno komplexné krídlo tvorí osemnásť stíhačiek, čiže my ich 
máme zatiaľ kúpených štrnásť.“ V zábere: Igor Melicher hovoriaci do mikrofónu a za ním stojaci R. Raši, 
ktorý má na saku pripnutý odznak s viditeľnými iniciálami „PP“. 
Redaktor: „Slovensko za už nakúpené F16 zaplatilo pred šiestimi rokmi viac ako 1 a pol miliardy eur. 
Koľko by stroje navyše stáli dnes, je otázne. Bývalý minister obrany aj generál vo výslužbe sa zhodujú, 
peniaze by sa prioritne mali investovať inde.“ 
Jaroslav Naď, bývalý minister obrany SR: „Toto bude stáť niekoľko 100 miliónov a tých niekoľko 100 
miliónov by sme mohli dať radšej do systému protivzdušnej obrany.“ 
Pavel Macko, generál vo výslužbe: „Som presvedčený, že bojové vrtuľníky, ktoré nám dokonca aj 
spojenci ponúkajú, sú ďaleko potrebnejšie.“ 
Redaktor: „Podľa rezortu obrany je nákup ďalších stíhačiek dôležitý aj pre Air Policing či výraznejšiu 
podporu pozemných síl.“ 
Igor Melicher, štátny tajomník MO SR: „Treba sa na túto pozerať komplexne, pretože máme systémy 
protivzdušnej obrany, ktoré sú umiestnené na zemi a máme aj stíhačky, ktoré rovnako dotvárajú systém 
protivzdušnej obrany. Ono sú to veci, ktoré patria k sebe. V intenzívnom procese sme aj pri dohodách 
pri obstarávaní protivzdušnej obrany.“ V zábere: Igor Melicher hovoriaci do mikrofónu a za ním stojaci 
R. Raši, ktorý má na saku pripnutý odznak s viditeľnými iniciálami „PP“. Ďalej sa objavujú aj ilustračné 
zábery vojenskej techniky. 
Redaktor: „Napríklad Česká republika má vo výzbroji štrnásť stíhačiek Gripen už dvadsať rokov, a to 
navyše stráži aj Slovenský vzdušný priestor.“ 
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Jiří Šedivý, bývalý náčelník Generálneho štábu Armády ČR (v češtine): „I v těch čtrnácti počtech jsme 
zabezpečili například i nasazení našich vzdušných sil v Pobaltí. Čtrnáct letadel tedy na protivzdušnou 
obranu a ochranu vzdušného prostoru Slovenska si myslím, že stačí.“ 
Radovan Bránik, bezpečnostný analytik: „Nevidím žiaden argument prečo nemať o tie štyri stíhačky 
viacej z pohľadu obranyschopnosti, z pohľadu spôsobilosti. Otázka je ale naozaj, či tie náklady spojené 
s obstaraním ďalších štyroch kusov budú obhájiteľné.“ 
Redaktor: „Andrej Bálint, RTVS.“ 

 Prezidentka o pomoci obetiam násilia 

 Ministerstvo práce chce pomôcť 

 Zranený lesník po strete s medveďom 

 Inflácia ustupuje, na rade je pokles úrokov 

 Severoatlantická aliancia má 75 rokov 

 Kontroverzný telefonát ministrov obrany 

 Polícia urobila razie v štyroch krajinách 

 Šéf WCK spochybnil izraelskú verziu útoku 

 Dokument o hlucháňovi stále neodvysielali 

 Slováci žijúci v zahraničí na ceste domov 

 Výročie oslobodenia Bratislavy 

 Licenciu na AirCar kúpili Číňania 

 Polícia odmietla trestné stíhanie pre výzvu 

 Útočník s nožom na súde opäť mlčal 

 Nemeckú armádu čaká rozsiahla reforma 

 Londýn hovorí o vystúpení z Európskeho súdu 

 V ČR zomrel novorodenec s čiernym kašľom 

 Na Taiwane odpratávajú škody po zemetrasení 

 Toto (nie) je skutezky! 

 Hutníci zakúrili v ďalšej peci 

 Slabá volebná účasť v rómskych dedinách 

 Dar múzeu obetí komunizmu 

 Lekárne sa konečne zbavia starých liekov 

 Vodičov na ceste do Vrábeľ čaká zdržanie 
-audiovizuálny predel – záver relácie Správy RTVS 
-reklamný blok 
-koniec záznamu  
 


